
PROTOKOŁ Nr 1/20
z posiedzenia połączonych Komisji Rady Gminy Wiżajny 

z dnia 03 stycznia 2020 roku

W dniu 03 stycznia 2020 roku odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy 
Wiżajny w Urzędzie Gminy w Wiżajnach.

Posiedzeniu przewodniezył Przewodniczący Rady Gminy Pan Walenty Wałejko.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Andrzej Jacek Hołdyński - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
2. Pan Adam Dembowski - Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej
3. Pan Jarosław Adam Mikielski - Członek Komisji Rewizyjnej
4. Pan Jan Krzykwa -  Członek Komisji Rewizyjnej

Lista obeeności w załączeniu ( załącznik Nr 1).

1. Pani Joanna Stankiewicz - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
2. Pan Stanisław Dąbrowski - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
3. Pan Tadeusz Piotr Łanczkowski - Członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Nieobecni: Pan Bogdan Duś, Pan Damian Dębowski

Lista obecności w załączeniu ( załącznik Nr 2).

1. Pan Sławomir Przekop -  Przewodniezący Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury
2. Pan Tadeusz Szyszkowski - Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu, Finansów 

i Infrastruktury
3. Pan Piotr Stasiński - Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury
4. Pan Piotr Krzysztof Andruszkiewicz -  Członek Komisji Budżetu, Finansów 

i Infrastruktury
5. Pan Walenty Wałejko -  Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury
6. Pan Tomasz Zamojski -  Członek Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury

Lista obecności w załączeniu (załącznik nr 3).

W posiedzeniu uczestniczyli:
1. Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz - Wójt Gminy
2. Pani Jadwiga Markowska - Sekretarz Gminy
3. Pani Teresa Klejmont -  Skarbnik Gminy
4. Pani Ewelina Buezyńska - Referent w Urzędzie Gminy

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko otworzył obrady, godzina 10 
i powitał wszystkich zebranych.
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Do p-ktu 2
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie porządku 

obrad. Następnie odczytał proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.



4.

6.
7.
8 .
9.

Zaopiniowanie projektu uehwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Zaopiniowaiue projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020 rok.
Sprawy bieżące.
Wolne wnioski.
Zakończenie posiedzenia

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał, czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad. Z braku uwag zapytał, kto jest za przyjęciem przedstawionego 
porządku obrad. Za oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek został przyjęty.

Do p-ktu 3
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał punkt: Przyjęcie protokołu 

z poprzedniego posiedzenia. Zapytał czy ktoś ma uwagi do protokołu. Uwag nie zgłoszono. Za 
przyjęciem protokołu z ostatniego posiedzenia połączonych Komisji oddano 13 głosów, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było.

Do p-ktu 4
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz poinformował, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa zarzuciła sposób wyliczenia opłaty za odpady komunalne pobieranej od 
gospodarstw pięcioosobowych i więcej. Maksymalna stawka opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za odpady zbierane i odbierane w sposób selektywny od gospodarstwa 
domowego nie może przekroczyć kwoty 94,80 zł. W stosunku do gospodarstwa 
pięcioosobowego byłoby niesprawiedliwie, bo ono płaciłoby 90 zł, a rodzina dziesięcioosobowa 
94 zł. Moja propozycja jest taka, żeby ustalić stawkę opłaty za osobę w wysokości 20 zł. Biorąc 
pod uwagę ilość odbieranych odpadów w latach 2016-2019 podaliśmy do przetargu 400 ton 
odpadów. Mamy płacić za tonę odpadów 1000 zł,-. W związku z tym musimy zebrać ok. 
450 000,00,- zł. Jeśli pomniejszymy kwotę o ok. 26 000,- zł (opłaty przez przedsiębiorstwa, 
domki letniskowe i parafię) to musimy uzyskać kwotę 424 000,00,- zł podzieloną na 1 815 osób 
i 12 miesięcy to wyjdzie 19,47 zł/osobę.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski - czy będą nowe deklaracje.
Inspektor w Urzędzie Gminy Wiżajny Pani Irena Mrozowska -  jeśli nie ma zmian to nie 

trzeba składać nowych deklaracji.
Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski - a co z popiołem, bo w przewodniku po sortowaniu 

nie ma o tym żadnej informacji.
Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Irena Mrozowska -  popiół powinien trafić do odpadów 

zmieszanych.
Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  nasi pracownicy rozwiozą informację 

o segregacji odpadów i o nowym numerze rachunku bankowego przeznaczonego na wpłatę za 
odpady komunalne. Proponuję, żeby 08 stycznia na godz. 10 zwołać sesję nadzwyczajną.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  co sądzicie o stawkach za odpady.
Radny Gminy Pan Tadeusz Szyszkowski -  w Gołdapi też stawka była od nieruchomości, 

a teraz ustalona jest za osobę. Przeważnie zmieniane są od osoby.



Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Irena Mrozowska -  stawka od osoby może być do 30 
zł. Jeśli jest sformułowanie gospodarstwo domowe to maksymalna kwota wynosi 94,80 zł za 
nieruchomość.

Radny Gminy Pan Stanisław Dąbrowski -  trzeba napisać informację dla mieszkańców, że 
płacimy za jedną tonę odpadów.

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko -  jak to jest z ważeniem zebranych 
odpadów.

Wójt Gminy Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz -  my możemy monitorować jak jedzie 
samochodem, ale nikt nie będzie im ważył tych odpadów. Jak Gmina nie osiągnie 50 - 
procentowego poziomu recyklingu to otrzyma karę.

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko zapytał członków komisji
0 to, kto jest za tym, aby ustalić stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w wysokości 21,00 zł. Za stawką w wysokości 21,00 zł oddano 12 głosów, 1 osoba wstrzymała 
się. Przewodruczący stwierdził, że ustalona stawka została zaopiniowana pozytywnie.

Radny Gminy Pan Tomasz Zamojski -  lepiej jest mieć wyższą cenę i potem obniżyć, niż 
okazałoby się w połowie roku, że musimy podnieść stawkę o połowę.

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko -  ustalmy w § 2, ust. ł stawkę opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 23,00 zł, w ust. 2 kwotę 3,00 zł, 
a w ust. 3 kwotę 46 zł.

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały
1 zapytał członków komisji o to, kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony 
projekt uchwały. Za pozytywną opinią oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 
nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 4).

Do p-ktu 5
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Inspektor w Urzędzie Gminy Pani Irena Mrozowska poinformowała, że w związku ze 
zmianą metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi należy zmienić 
w deklaracji na stawkę od jednej osoby zamieszkującej nieruchomość.

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały 
i zapytał członków komisji o to, kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony 
projekt uchwały. Za pozytywną opinią oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 
nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 5).

Do p-ktu 6
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: 

Zaopiruowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020 rok.
Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont przedstawiła zmiany budżetu na 2019 rok:

1. Zwiększono dochody i wydatki w wysokości - 105 000,- zł zweryfikowano dochody i wydatki 
na opłaty za zagospodarowanie odpadów komunalnych.
2. Przyjęto plan wydatków na remont urządzeń w hydroforni w Wiżajnach do wytwarzania 
i zaopatrywania mieszkańców w wodę w kwocie - 140 000,- zł.
3. Na powyższy cel zmniejszono plan wydatków w zakresie utrzymania dróg - 30 000,- zł, 
w dziale oświata i wychowaiue - 54 000,- zł, podatek od nieruchomości łącznie - 44 375,- zł 
oraz wydatki w dziale kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - 11 625,- zł.



Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał projekt uchwały 
i zapytał członków komisji o to, kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować przedstawiony 
projekt uchwały. Za pozytywną opinią oddano 13 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 
nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie.

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 6).

Do p-ktu 7
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Sprawy 

bieżące.
Sekretarz Gminy Pani Jadwiga Markowska poinformowała, że przed chwiłą otrzymała 

telefon z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku z Wydziału Nadzoru i Kontroli, 
że w Uchwale Nr IX/58/19 Rady Gminy Wiżajny z dnia 20 grudnia 2019 r. należy zmienić zapis 
„Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia” na „ Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni 
od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego”.

W związku z powyższym Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał 
projekt uchwały i zapytał członków komisji o to, kto jest za tym, aby pozytywnie zaopiniować 
przedstawiony projekt uchwały. Za pozytywną opinią oddano 13 głosów, głosów przeciw 
i wstrzymujących się nie było. Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie.

Projekt uchwały w załączeniu (załącznik nr 7).
Wójt Gminy Wiżajny Pan Stanisław Jacek Pietrukiewicz powiedział, że jest potrzeba 

znałezienia środków na remont SUW w Wiżajnach. Został ona oddana do użytkowania 10 lat 
temu. Potrzebne są środki, aby woda była dobrej jakości. Mangan na tą chwilę jest 
przekroczony, dawniej 100 jednostek to była norma, teraz ilość manganu to 50 jednostek. 
Miałem spotkanie z konserwatorami i Panem z Olecka, który robił przegląd SUW i aby to 
dobrze działało trzeba zainwestować 226 000,00,- zł. Po zminimalizowaniu kosztów można 
wykonać to za 140 000,- zł z VAT. Ustałiliśmy, że kupimy sami złoża do manganu i żelaza to 
będzie trochę taniej. Wystosuję zapytanie ofertowe do firm i zobaczę gdzie będzie taniej. Moim 
zdaniem musimy to zrobić dla poprawy jakości wody.

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont -  na remont urządzeń w hydroforni zmniejszę 
plan wydatków w zakresie utrzymania dróg 30 000,- zł; w dziale oświata i wychowanie 40 000,- 
zł, z działu gospodarka komunalna 44 000,- zł . Razem mam 114 000,- z ł , a na pozostałą kwotę 
nie mam w tej chwili pomysłu. Z związku z tym, że jest to remont to z środków wolnych 
i z środków inwestycyjnych nie mogę na to wziąć.

Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko -  czy przy opłacie za wodę można 
zbierać na fundusz remontowy. Bardzo często będziemy mieli takie historie, że coś będzie się 
psuło i gdyby były takie pieniądze to byłoby na takie remonty.

Skarbnik Gminy Pani Teresa Klejmont -  to jest w ramach budżetu i nie ma wydzielonego 
rachunku na remont SUW. Od 2020 roku wolne środki mogą być przeznaczone tylko na 
inwestycję.

Do p-ktu 8
Przewodniczący posiedzenia Pan Walenty Wałejko odczytał treść punktu: Wolne 

wnioski.
Wniosków nie zgłoszono.
Przewodniczący posiedzenia podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął 

obrady połączonych Komisji Rady Gminy.
Godzina 12*̂ .



Protokołowała:
E. Buczyńska

1. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

/ - /  Andrzej Jacek Hołdyński

3. Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Infrastruktury

/ - /  Sławomir Przekop

Przewodniczący Rady Gminy

/ - /  Wałenty Wałejko




